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BékeHírBékeHír
Mennyei Atyánk, gondviselő Istenünk!Mennyei Atyánk, gondviselő Istenünk!

Köszönjük, Köszönjük, 
hogy Te kísértél minket történelmünk során. hogy Te kísértél minket történelmünk során. 

Vétkeinket megvallva kérjük, Vétkeinket megvallva kérjük, 
hogy egyre jobban megismerjük Fiadat,hogy egyre jobban megismerjük Fiadat,

Jézus Krisztust! Jézus Krisztust! 

Ő a mi biztos jövőnk. Azért jött, Ő a mi biztos jövőnk. Azért jött, 
hogy életünk legyen hogy életünk legyen 

békében és önzetlen szeretetben.békében és önzetlen szeretetben.

Bizalommal kérjük, hogy Nagyasszonyunk,Bizalommal kérjük, hogy Nagyasszonyunk,
a Boldogságos Szűz Mária, a Boldogságos Szűz Mária, 

valamint a magyar szentek és boldogokvalamint a magyar szentek és boldogok
közbenjárására Szentatyánk, közbenjárására Szentatyánk, 

Ferenc pápa közelgő látogatása Ferenc pápa közelgő látogatása 
legyen kegyelem és erő forrása, legyen kegyelem és erő forrása, 

hogy hitünkben növekedve hogy hitünkben növekedve 
egymással és a többi nemzettel békességben éljünk,egymással és a többi nemzettel békességben éljünk,

reménnyel építsük földi hazánkat,reménnyel építsük földi hazánkat,
és parancsaidat teljesítve eljussunk az örök hazába. és parancsaidat teljesítve eljussunk az örök hazába. 

Ámen.Ámen.
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kor jött létre, vagyis 150 férfi csatlakozott az imádsághoz. Ha egy bokor 
létrejön, az azt jelenti, hogy minden nap 3 teljes rózsafüzért imádkoznak el 
közösen a társulat tagjai az imaszándékokért. Talán egyedül nem tudnánk 
ennyi imát elmondani a sok feladat mellett, de közösen igen. Szeretnélek 
megkérni tégedet, hogy csatlakozz te is az imádsághoz! Imádkozzunk a bé-
kéért, de meg is lehet osztani mindazt a kérést, amit fontosnak tartasz, és 
együtt tudunk imádkozni érte.
 Mivel jár ez a tagság? Havonta egyszer van „titokcsere”. Ez nem valami 
pletykálkodás, hanem a társulat tagjai kapnak a 20 titok közül egyet, ame-
lyet lehet imádkozni a következő hónapban. Aztán még annyi, hogy naponta 
egy tized rózsafüzért el kell mondani. Én a kötelező dolgokban nem vagyok 
olyan jó, ezért mindig valamihez kötöm az imádságot. Mondjuk, ha vala-
hova megyek, közben imádkozom, akkor kevésbé felejtem el. Az is fontos, 
hogy ha valaki elfelejti, vagy valami miatt nem tudja elimádkozni a tizedet, 
(vagyis 10 db üdvözlégyet, a közepén a titokkal), akkor nem követ el bűnt.
 Fatima óta az Oroszországgal való béke fontos eszköze a rózsafüzér. 
Sőt! Az osztrákok Szűz Mária közbenjárását kérték, és neki köszönik meg, 
hogy az utolsó szovjet katona 1956 tavaszán elhagyta az országot. A hábo-
rú hatásait érezzük. Nemcsak az árakban, hanem az országukat elhagyni 
kényszerült Ukránokkal találkozunk a templom környékén, a boltokban. 
Segítsük őket, ha mással nem, akkor imádságunkkal, hogy hazataláljanak!

Antal atya

Interjú a képviselő-testület tagjaival

A képviselő-testület tagjaitól kérdeztük:
 » 1. Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közös-

séghez? 
 » 2. Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?
 » 3. Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

László Csaba

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 Családunk korábban csak a vasárnapi miséken vett részt, míg az 
egyik mise után a templom ajtajában elköszönéskor megkérdeztük Antal 
atyát, hogy hogyan tudnánk bekapcsolódni a közösség életébe. Antal atya 
javasolta, hogy menjünk be agapéra, ekkor ismertük meg többek között 

Vezércikk

Rózsafüzér
 Hiszel az imádság erejében? Ha nem, akkor nem érdemes elolvasnod 
ezt a cikket, javaslom, hogy lapozd át, és próbálj meg valami olyan írást 
találni, ami sokkal racionálisabb.
 Én hiszek az ima erejében. Mondjuk nem úgy, hogy ha valami nehéz-
ség van, akkor egy imádság minden problémát megold, esetleg minden 
kívánságunk teljesül. Az imádság nem így működik. Szeretnék leírni egy 
élményt.
 Római Ministránstalálkozóra mentünk 180 fiatallal. Az egyhetes za-
rándoklat sikeres volt. Kértem a résztvevőket, hogy imádkozzanak a za-
rándoklatért, tényleg nagy élményt jelentett a program a fiataloknak. Aztán 
mikor hazaértünk, az egyik ministráns elment egy akadálypályára gör-
deszkázni, elesett, és lehorzsolta az egyik oldalát… Akkor döbbentem meg 
azon, hogy a zarándoklat alatt egyetlen baleset, sőt, még egy napszúrás 
sem történt. Minden rendben volt, minden jól sikerült, Valaki vigyázott ránk!
Azóta ha valamire készülök, egy beszédre vagy a kórházban egy betegláto-
gatásra vagy valamilyen nagyobb programra, akkor előtte mindig imádko-
zom. Kérem Istent, hogy segítsen felismerni, hogy mit kell mondanom, mit 
kell tennem.
 Nemrégiben lakás szenteltem. A házigazda elmondta, hogy vidékről 
költözött Pestre, és olyan jó, hogy most Angyalföldön lakhat, méghozzá a 
Béke téren, ahol van egy templom. Béke tér. Bár a tér a nevét az I. Világ-
háború után kapta, a Béke és Igazságosság jelmondatból, de minden em-
ber vágyát fejezi ki a Béke iránt. Béke a családban, Béke az országunkban, 
Béke a világban. Sajnos az Ukrán-Orosz háború már egy éve tart, és egyre 
többen vesznek részt a háborúban, úgy tűnik, hogy ez a konfliktus nem a 
béke irányában tart.
 Templomunkban van egy imatársulat, egy Rózsafüzér Társulat, ren-
geteg résztvevővel. (Aki belép a társulatba, az örökös tag lesz, vagyis nem 
csak itt a földön imádkozik a többiekkel együtt). Talán úgy gondoljuk, hogy 
ez a társulat a múlt évezred imádságos társulata, a mai világban már nincs 
helye, kicsit ósdi, elavult. A mai világban nincs szükség imádságra.
 Az egyik templomban néhány évvel ezelőtt meghirdették férfiaknak, 
hogy lehet jelentkezni a fent említett Társulatba, néhány héten belült 10 bo-
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Attilát - ő ezt azóta is emlegeti - és Vicát, majd ezt követően szép fokoza-
tosan egyre több tagot. Az első konkrét kapcsolódást a Szent László kórus 
jelentette, ugyanis Rajkai Kati meghívására az éppen fogyóban lévő tenor 
szólamhoz csatlakozhattam. Antal atya a lakásszenteléskor megkérdezte, 
hogy nem akarjuk-e megtervezni a templomkertet, amit örömmel vállal-
tunk, majd ezt követően fokozatosan átvettük a kerti teendőket, amit fő-
ként feleségemmel, Paulával közösen végzünk. Ehhez nagyon sok lelkes 
segítséget kaptunk és sok vidám, dolgos szombatot töltöttünk a plébánia 
kertjeinek átalakításával, szépítésével, ápolásával.
 A covid alatt hosszú ideig szünetelt a kórus, az így keletkezett hiány 
pótlására útnak induló Szent László kántorátusban szintén a tenor szólam-
ban énekelek, mely azóta a kórussal párhuzamosan is működik.
 Külső segítőként az Alfa csapatnak is szoktunk alkalomadtán segíte-
ni. Sok közösségi tagot, családot ismertünk meg a kirándulásokon, farsan-
gokon, majálisokon, és szerepeltünk több színdarabban is.
 Először csak résztvevőként voltunk a családos nyári táborban, majd 
az egyik alkalom megszervezésében közreműködtünk is. A kezdetek óta 
részt veszünk a kültéri betlehemet készítő/építő csapatban és néha az aga-
pé elkészítésében is segédkezünk.
 Gyermekeink rendszeresen ministrálnak, Zsigmond fiunk itt volt el-
sőáldozó és én itt kaptam meg a bérmálás szentségét. Legújabb kapocs-
ként - a közösség bizalmának köszönhetően - a Képviselő Testületben az 
egyik új tag lettem. Így a vasárnapi miselátogatás, úgy érzem átalakult, ak-
tívan igyekszünk segíteni, ahol tudunk.
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 Azt látom, hogy van a közösségen belül egy központi mag, ez pár 
lelkes tagot jelent, akik mindenben kőkeményen helytállnak, így a legtöbb 
szervezés az ő vállukon van. Szeretném, ha nekik is több jutna az élmé-
nyekből és abból a sok szépségből, ami most az ő munkájuk eredménye-
ként jön létre. Jó lenne egyenletesebben elosztani a feladatokat és ehhez 
több „munkatársat” szerezni, egy-egy feladatra specializálódni.
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

 A fent felsorolt feladatok további ellátása mellett a feladatok egyenle-
tesebb elosztásán fogok dolgozni, én is próbálok minél többet segíteni en-
nek a központi magnak és másokat is bevonni a közösségi életbe.

Szolnoki János

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 A kérdésen gondolkodva újra és újra Tamási Áron gondolatai jutottak 
eszembe, mert a „valahova” tartozásról nem sokan mondtak nála szebbet:
„Azért vagyunk a világon, hogy valahol otthon legyünk benne - ismételtem el 
magamnak. És éreztem, hogy a szívem megtelik nagy és általános meleggel, 
a lelkem megtelik a derűs idő nyugalmával és a szemem megtelik a hajnal 
harmatával.” 
 Igen, sokszor érzek hasonlót a Béke téri közösségre gondolva. Hiszen 
születésem óta ide köt minden szál, itt mondtam örökre „igen”-t Istennek és 
itt fogadtam sírig tartó hűséget szeretett társamnak az élet útján. Én nem 
„kapcsolódom” az itteni közösséghez: én magam vagyok a KÖZÖSSÉG egy 
kicsi darabkája, alkotója, részese, néha építője, rossz napokban rombolója, 
én, aki benne élek, és talán halok is egyszer.
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 Természetesen mindig számos feladat adódik, és mindent lehet job-
ban csinálni, de úgy gondolom, a közösség fejlődését alapvetően a benne 
élő, benne részt vevő tagjainak egyéni (lelki) fejlődése biztosítja. Magától 
értetődően ez összefügg azzal, hogy minél több közösségi eseményen 
programon feladatban való részvétel lenne szükséges, úgy konkrét gya-
korlati mind lelki téren (pl. építkezés, kertészkedés, Liturgikus cselekmé-
nyek, szabadidős illetve lelki programok stb.)
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

 Sajnos, ez egy kicsit szomorú válasz lesz, mert úgy érzem, hogy én 
ehhez semmit nem tudok már hozzátenni. Amennyire képességeim és le-
hetőségeim továbbá egyéb kötelezettségeim engedik, igyekszem a fentiek 
szerint élni az életemet, nem tudom, hogy gyakorlatilag tehetnék-e többet. 
Szívesen meghallgatom mások ötleteit ezzel kapcsolatban. Talán mondha-
tom, hogy lelki téren azért mindenképpen lemaradásban vagyok…

Szolnoki Vica

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 A Béke tér számomra a krisztusi közösség/egység megvalósulásának 
lehetséges színtere. Keresztelésem leszámítva, 40 éven keresztül minden 
szentséggel itt töltekezem, sőt a gyermekeim esküvői is itt lettek megtart-
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va. Itt tanultam hittant, itt lettem közösségi ember. Itt élem meg az egyházi 
év minden felemelő ünnepét a családommal, szeretteimmel, barátaimmal. 
Már itt vannak eltemetve drága családtagjaink... így rengeteg emlék, renge-
teg emberi kapcsolat, rengeteg élmény, fájdalom, siker és kudarc kötődik a 
templomhoz, a plébániához az életemben.
 Mivel engem egy Béke térhez kötődő kedves barátnőm hívott és ta-
nított a hitre, aki a teológiát végezte abban az időben, nagyon komolyan 
vettük a Biblia olvasását, a belőle való elmélkedést. Minden vágyunk az 
volt, hogy hiteles keresztények legyünk, hogy minél jobban megismerjük 
Jézust és Isten üzenetét, tanításait. Mivel egy nagyon mélyen hívő és gon-
dolkodó ifjúsági közösségbe csöppenhettem be, rengeteget tanulhattam a 
keresztény életről, a házasságról, családról, gyermeknevelésről, az idő és 
az anyagi javak gondos használatáról. Úgy érzem, hitemnek kezdeti évei 
nagymértékben befolyásolták egész életemet és gondolkodásomat. Az a 
hála, ami abból fakad, hogy engem is megszólítottak, alakítottak, formáltak 
a közösség emberei, hogy segítettek megismerni a hitet, Istent, azt ösztö-
nözte bennem, hogy én is alakítsam, formáljam, tegyem jobbá a környeze-
temet, próbáljam meg én is azt adni másoknak, amit kaphattam. 
 Ebben a templomban mondta egy atya, nagy apostoli hévvel, hogy ha 
minden keresztény csak egy embert hitre tudna téríteni, akkor hamarosan 
az egész világ hívővé válna. De ne gondoljuk, hogy az egy ember olyan kis 
feladat... Ez a gondolat mélyen megszólított. Szeretnék csak egy embert 
megnyerni az Úrnak, az üdvösségnek. Sokan voltak körülöttem, akik meg-
maradtak a hitben, de sokan vannak, akiket elvesztettem (elvesztettem 
mint testvért, mint hívő lelket), akik nem tudták életük folyamán megélni a 
hitet, vannak, akik barátok maradtak, tiszteletben tartva egymás világné-
zetét.
 Ezen a plébánián próbálom gyakorolni a közösségi életet, az apostol-
kodást, ide hívom azokat, akiket a hittel szeretnék megismertetni. Valahogy 
mindig azt éreztem, hogy élő, valódi emberi kapcsolatok nélkül nem élő a 
közösség, az Egyház. Ha nem ismerjük egymást, nem tudunk támaszkodni 
egymásra, nem bátorítjuk egymást a nehézségek idején, vagy a lelki szá-
razság alatt, sokkal nehezebb megmaradni jézusi embernek. 
 Az életem nagyon tudatos egyensúly játéka volt mindig megtalálni a 
helyes mértéket a családom és a közösségem szolgálata között. Egy nagy-
szerű szerzetes testvér szavai segítettek ebben: „Nincs szükség mozgalmi 
árvákra.” Első tehát mindig a családom, a gyerekeim, aztán a közösségem. 

Ezt jól úgy tudtam megoldani, hogy a gyerekeimet is bevontam a közösségi 
programokba, amiket szerveztem, valamint úgy, hogy a férjemre mindig 
számíthattam, aki szintén mélyen elkötelezett közösségi ember és gyer-
mekszerető apuka. 
 Az ember a családjában nem pénzért dolgozik és nem elismerésért, 
mégis nagyon szeretne minél jobbat alkotni, minél jobb társ, szülő, gyer-
mek... lenni - egyszerűen, mert nagyon szeretjük egymást. A plébánián is 
csak így tudtam szervezni, tenni-venni... mintha otthon lettem volna... mert 
úgy érzem, szeretem azokat, akiket ott találok. Ha betévedt pár fiatal a 
templomba, gyorsan valamilyen közösségbe hívtam, programokat, lelki-
gyakorlatokat, táborokat szerveztem, ha több gyermekes családunk lett, 
gyerekprogramokkal próbálkoztam. Akit megszólítottam és nem utasított 
el, azt hiszem, ma is valamilyen közösség, fórum tagja a plébánián :-). Ha va-
lahol hallok valami remek ötletet egy jó plébániai programról, igszekszem 
nálunk is megvalósítani. Örömömre olyan is van, hogy az én ötletem kerül 
el más plébániákra, s lehet, hogy még jobban is működik, mint itt nálunk 
:-). Nagyon szeretném, ha a mi Urunk letekint ránk onnan a mennyből, ak-
kor legyen egy kis öröme a mi kis gyülekezetünkben, hogy azt lássa, hogy 
szeretjük, segítjük, elfogadjuk, megértjük egymást, erősítjük egymásban a 
hitet, hogy éljük az Evangéliumot, a tanításait, hogy figyelünk egymásra és 
fontosak vagyunk egymásnak, hogy megérte neki megszületni, tanítani és 
meghalni, mert megértettük Őt. 
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 A közösség egyénekből áll, s mindenkinek magának kell felismernie, 
tudnia hol tart a hite, az ember - és istenszeretete. Mire képes, és mit sze-
retne tenni az emberekért, a hitéért, az Istenért. De talán azt általánosság-
ban nagyon szeretném, ha mi hívő emberek fontosnak tartanánk az örök 
értékeket, azok megőrzését, átadását: szép lenne, ha egymás gyerekeit is 
igazgatnánk a helyes úton, mert közös értékek és eszközök szerint nevel-
getjük őket, szeretjük őket, és nem kritizáljuk őket - biztonságban lennének 
közöttünk. A szülők nem lennének leterheltek a világ gondjaival, bajaival, 
el mernék engedni az egzisztenciális küzdelmeket, hogy több idejük legyen 
akár a közösségi dolgokra, lelkigyakorlatra, beszélgetésekre, lelki fejlő-
désre... Szeretném, ha a gyerekeink barátai lennének egymásnak, és együtt 
játszhatnának, megbeszélhetnék gondjaikat, akár együtt tanulnának, kö-
zös programokon vennének részt, megszeretve az irodalmat, a zenét és a 
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rajzot, hogy a lelkük fejlődjön, és ne „egye meg” őket a világ igénytelensége 
és rémségei. Jó lenne, ha az időseink nem lennének magányosak, figyelné-
nek rájuk a fiatalabbak és segítenék őket, ahogy lehet vagy szükséges. 
 Bárcsak az első lenne a család után az Egyház, Jézus, a közösség, 
hogy láthassa a világ, hogy szeretettel vagyunk egymás iránt, és akkor ta-
lán mindannyian tudnánk (csak) egy embert megnyerni az üdvösségre :-), 
láthatóvá, tapasztalhatóvá válna a communio :-).
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni? 

 Mit tudnék még tenni? Van bennem néha olyan érzés, hogy nem sze-
retünk olyan nagyon együtt lenni. Nem annyira izgalmasak és érdekesek a 
mi kis plébániai programjaink, mint amivel a világ tud szolgálni. Talán mi 
magunk sem vagyunk annyira izgalmasak és érdekesek egymásnak, hogy 
időt pazaroljunk egymásra. Nem tudom. Lehet, hogy nekem kevesebbet 
kellene nyüzsögnöm, azzal tennék többet :-). 

Rajkai Zsófia 

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 Rajkai Zsófia vagyok, kisgyermekkorom óta tartozom a Béke téri 
egyházközséghez. Sokszor hazatérést jelent számomra a Béke téri temp-
lomba betérni. Többször megtapasztalhattam, hogy a közösségben elfo-
gadnak úgy, ahogy vagyok. Az itt töltött évek során többféle szolgálatot vé-
gezhettem - hálás vagyok a testvérek és Antal atya bizalmáért! Jelenleg a 
Csata utcai iskolában tanítok hittant 7. és 8. évfolyamon, így kapcsolódom a 
Képviselő-testülethez. 
 Számomra fontossá vált, hogy a plébániára betérők megtapasztalhassák 
a közösség személyes odafigyelését, nyitottságát, befogadását. Ennek meg-
valósítási útját szeretném keresni a testvérekkel együtt és ehhez szeretnék 
hozzátenni én is; hogy a Krisztusi szeretet üzenete valóban minél többekhez el-
juthasson és az emberek közösségünkben találhassanak otthonra, barátokra, 
lelki feltöltődésre, másokért és Istenért végzett szolgálati lehetőségre.

Czinege Attila

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 Nekem a Béke tér minden, ami a hitemmel kapcsolatos. A megtéré-
sem, az elsőáldozásom, az esküvőm, a bérmálásom, a gyerekeim keresz-
telése, minden ideköt ehhez a plébániához, ehhez a közösséghez. Jól érzem 

magam, otthonomnak tekintem ezt a plébániát, testvéreimnek a híveket.
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 Az egyéneknek kell fejlődniük a hitükben, hiszen ebben ha nem fejlő-
dünk, akkor hanyatlunk, itt nincs stagnálás. A plébánia fejlődik, épül és szé-
pül. A közösség pedig jó. Néha sokan vagyunk lelkesek, néha meg kevesen. 
Nagyon fontos, hogy nem szabad hasonlítgatni a közösségünket. Sem más 
plébániákhoz, sem korábbi önmagunkhoz. Nem kell szinteket elérni vagy 
szinteket lépni, egyszerűen közösségként kell tennünk a dolgokat. Padban 
ülő hívekből tanítványokká kell válnunk.
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

 Én igyekszem magamat hozzátenni ehhez. Mindannyian meg vagyunk 
hívva az apostolságra és meg is kapunk mindent ahhoz, hogy apostolok 
legyünk. Éppen ezért nem szokott sikerülni és éppen ezért nehéz valóban 
apostolnak is lenni. Néha akkor teljesítjük legjobban ezt a feladatot, amikor 
nem akarjuk görcsösen, csak utólag vesszük észre, hogy igen, ez volt az, 
amit csinálni kell.

Rajkai József
 Nekem a Béke téri közösség egy erőforrást jelent. A hétvégi szent-
miséken Antal atyától és Árpád atyától hallott gondolatok, a közösség tag-
jaival való találkozások, a beszélgetések útravalót és erőt adnak a hétközi 
munkás napok feladataihoz, a nehézségek elviseléséhez. Ezek bátorítanak, 
buzdítanak arra, hogy van mit alakítani magamon, imaéletemen, a Jó Isten-
nel való kapcsolatomon.
 Katival, a feleségemmel Zsófi lányunk megszületése után kezdtünk 
rendszeresen a Béke térre járni vasárnaponként. Nagyon szerettünk Ró-
bert atya szentmiséire menni. Megismertünk nagyon sok mélyen hívő 
családot. Döntő volt, amikor néhány személyes meghívás során egyre sű-
rűbben elkezdtünk járni a közösségi programokra – kirándulásokra, nyári 
táborba, farsangra… feleségem pedig a kórusba. A Béke téri közösségben 
igazán otthonra leltünk. Örömmel hoztuk ide gyermekeinket a misére, ké-
sőbb ministrálásra, bérmálkozásra, a különböző közösségi programokra. 
Úgy gondolom, ők is megtalálták itt a korosztályukhoz közel álló barátokat, 
ismerősöket és szívesen jönnek ők is a különböző nekik való programokra.
 A plébánia képviselő-testületébe és az áldoztatói szolgálatba Róbert 
atya hívott meg már több mint 10 éve. Először kicsit félszegen, de most már 
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 Az énekkar vezetése mellett fontosnak tartom, hogy rendszeresen 
részt vegyek az oltárszolgálatban, áldoztatóként, de akár előénekesként 
vagy az asszisztencia tagjaként. Fontosnak tartom a liturgikus alkalmak 
komoly, ünnepélyes végzését, ami nagymértékben befolyásolhatja az egyé-
ni és a közösségi vallási élet minőségét. Több évtizedes vágyam, hogy a 
szentély végre méltó oltárt kapjon. A mostani állapot, mivel az oltár moz-
dítható, átmenetinek, ideiglenesnek tűnik számomra. Jó volna egy gondo-
san, szépen, kifejezetten ebbe a szentélybe tervezett, mozdíthatatlan oltárt 
elhelyezni.

Bokor István
 1991-től járunk a feleségemmel és a gyerekeinkkel a Szent László 
templomba. 2003-tól teljesítek sekrestyési szolgálatot a plébánián. Igyek-
szem szolgálatomat és munkámat minél jobban és szeretettel végezni.

Dr. Fábián József 
 Orvos vagyok, feleségem dr. Lányi Enikő. Négy gyermekünk és négy 
unokánk van. Több mint harminc éve ehhez a plébániához tartozunk. Időn-
ként ministrálok is, de leginkább az Alpha szolgálatában veszek részt a fe-
leségemmel és egy nagyon áldozatkész csapattal együtt. Köszönöm a fi-
gyelmet! 

Varga Balázs:

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 Számomra a Béke tér a HITET, az ISTENHEZ való tartozást és a KŐ-
SZIKLÁT jelenti, amire lehet építeni nagybetűs TEMPLOMOT az életemben. 
A közösséghez 39 éve kapcsolódom, mint olárszolgálatban résztvevő mi-
nistráns, aki sok ministráns generáció felnevelésében aktívan jelen levő 
ministránsvezető, illetve hosszú évek óta a képviselő-testület tagja vagyok 
Jegyzőként.
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 Szerintem a kommunikáció a csoportok és a tagok között jobban mű-
ködhetne. Jobb lenne, ha többet nyitva lenne a templom.
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

 Próbálok maximálisan részt venni a plébánia életében, ami lemondá-
sokkal jár, időm ahogyan engedi mindent megteszek, ami tőlem telik.

nagy örömmel próbálok mindkét helyen szolgálni.
 Egy közösség akkor működik jól, ha nyílt és befogadó. Úgy gondo-
lom, még van mit fejlődnünk abban, hogy oda merjünk menni azokhoz is, 
akik eljárnak a templomba, de még nem kötődnek ide igazán, csak a misére 
jönnek. Bátran oda kellene menni hozzájuk, behívni a vasárnapi mise utáni 
agapéra beszélgetésre, lelkesíteni őket a különböző programokra. Jó lenne 
tudatosítani magunkban, hogy a Jó Isten nemcsak szemlélődésre, elmélke-
désre hív bennünket, hanem apostolkodásra is…. Még sok üres hely akad a 
vasárnapi miséken a padokban. Az apostolkodás, hitünkről, életünkről való 
tanúságtétel nemcsak az atyáknak, a papoknak, hanem nekünk hívőknek is 
a feladatunk lenne! Ebben kellene még fejlődnöm, fejlődni….
 A magam részéről ehhez azt tudnám hozzá tenni, hogy megpróbáljak 
úgy élni, hogy a két vasárnapi mise közötti időszakban a családom és a 
plébániai közösség példaképe lehessek. Amiben szívesen közreműködök: 
kirándulások szervezése, különböző férfi erőt igénylő plébániai munkála-
tok. Az oltár körüli szolgálatot, az áldoztatást örömmel végzem, mert ott
közel érzem magam az Úrhoz.

Mohay Miklós
 A Szent László Plébánia közösségéhez a 90-es évek elején csatla-
koztunk, amikor feleségemmel és három gyermekünkkel a környékre 
költöztünk. Évek múlva átvettem a felnőtt énekkar vezetését, később be-
kapcsolódtam az áldoztatói szolgálatba is. Hosszú ideje tagja vagyok a kép-
viselő-testületnek. Tíz évvel ezelőtt messzebb költöztünk, ezután rövid ide-
ig mostani lakóhelyünk közelében próbáltunk egyházi közösséget találni, 
mígnem úgy döntöttünk, visszatérünk a Béke térre.
 A templomot és közösségét egyfajta lelki, vallási otthonomnak te-
kintem, és igyekszem úgy végezni a szolgálataimat, hogy mit tudok Isten 
dicsőségére és a közösség javára tenni, nem pedig az egyház „szolgáltatá-
sait elvárni”. Elsősorban a felnőtt énekkar vezetése a feladatom, az ünnepek 
méltóságának emelése a szent zene által. Az utóbbi időszakban a külön-
böző nehézségek miatt némiképp csökkentettük az énekes szólisták és a 
zenekar bevonását az ünnepi misékbe, de szeretnénk fenntartani évente 
néhány ilyen alkalmat – Isten dicsőségére és a hívő közösség lelki és szel-
lemi épülésére. Úgy érzem, az énekkar nem csak zenei, hanem baráti, lelki 
közösség is. Szívesen fogadunk énekelni szerető új tagokat is, nyitottak va-
gyunk.
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Záborszky Dávid

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 A Béke tér jelenti számomra a helyet és a közösséget, ahol közelebb 
érezhetem magam Istenhez. Vasárnaponként ministrálok és a hétfő esti di-
csőítő alkalmakon segédkezem.
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 Szeretném az embereket közelebb juttatni Istenhez.
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

 Ministráns szolgálattal és a dicsőítéseken való segédkezéssel szolgá-
lom a közösséget.

Homonnai Piroska

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 Az életem fix pontja a Béke tér. Gyerekkoromtól ide járok, a gyereke-
im is itt nőttek bele a keresztény életbe. Immár 20 éve kórustagként és 15 
éve képviselőtestületi tagként szolgálom közösségünket.
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 Vica oszlopos tagja a közösség építésnek.  Kiválóan csinálja. Balázs 
jól össze tudja fogni a ministránsokat, munkájuk meghatározza az ünnepe-
ink szépségét. Miklós kiváló karnagy. Én örülnék, ha a zenekarral többször 
tudnánk együtt fellépni. Nyilván ehhez meg kell őket fizetni. Jó lenne ha meg 
tudnánk…. Támogassuk őket a munkájukban segítséggel, anyagi források 
biztosításával. Zsófinak lenne kedve/lehetősége a plébánián hittant taníta-
ni? A könyvtároló helyett egy könyvtárszobát jó lenne kialakítani, kölcsön-
zési, olvasási lehetőséggel. Az emeleti terem (kórus próbaterme) melletti 
most könyv/ez+az tárolónak használt helyiségből egy teakonyhát kellene 
kialakítani, így a teremben az asztalokon tárolt edényeknek helye lenne. A 
kórusnak és még az itt tartott rendezvények is szép, kulturált helyiséget 
lehetne kialakítani. Akár itt, ebben a helyiségben kialakítani a könyvtárat a 
falak mentén elhelyezett egységes könyvszekrényekben, polcokon.
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

 Közgazdasági, pénzügyi ismereteimmel tudok segíteni gazdasági 
döntések előkészítésénél. A kórus tagjaként szolgálom a közösséget. Kész 
vagyok segíteni bármiben, ha jelzik felém az igényt.

Bendegúz Herboly

 » Mit jelent neked a Béke tér? Hogyan kapcsolódsz az itteni közösséghez? 
 A Béke téri templomban egyházzenészként a kántori szolgálatot lá-
tom el: orgonálok szentmiséken, felelek a liturgikus alkalmak zenei szolgá-
latáért és karvezetőként vezetem a kántorátust. Számomra azért  nagyon 
fontotos, hogy itt a Béke téri plébánián szolgálhatok, mert egyrészt már  
gyerekkoromban is nagyon tetszett nekem ez a templom, másrészt  pedig, 
hogy angyalföldi születésűként pár év kihagyás után (máshol orgonáltam) 
újra visszatérhettem ide. 
 » Miben kellene a közösségnek, a plébániának fejlődnie?

 Véleményem szerint ez az átlaghoz képest szervezetileg (közössé-
gek, vezetők)  egy nagyon jó lehetőségekkel rendelkező plébánia, melynek 
a megvalósítására  sokkal jobban rá kellene erősíteni hatékony kommuni-
kációval, sokkal több precízséggel és tervezéssel.
 » Te mit tudsz ehhez hozzátenni?

 A hivatásom egyik legfontosabb pillérének tekintem azt, hogy a min-
denkori liturgia zenéjét művészi szintre emelhessem úgy, hogy abban a hí-
vek is aktívan részt tudjanak venni, ezen keresztül is megélve a szentmisét. 
A zenei szolgálatokra való felkészülés közben gyakran tudok támaszkodni 
az ökumenikius és nemzetközi egyházzenei tapasztalataimra is, melyek 
méginkább segítenek abban, hogy a liturgia zenéjének megvalósítása még 
sokoldalúbb, kifejezőbb  és ünnepélyesebb lehessen.

Elmélkedés

Házasság hete volt a közelmúltban, egy kis visszacsatolás:

Jól nézzétek meg feleségeteket!
 Vasárnap délután történt. London egyik legszegényebb negyedében 
egy nagy összejövetelen kellett beszélnem. Ha férfiakhoz szólok, gyakran 
gondolok a feleségükre is. Így történt, hogy igehirdetésem közben hirtelen 
ötlettől vezérelve a következőket mondtam:
 - Férfiak! Most egy pillanatra eltérnék a témánktól és személyes ta-
nácsot szeretnék adni. Ma határozzátok el, hogy az összejövetel után ki-
vételesen egyenesen hazamentek. És miközben otthon a teát isszátok, jól 
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nézzétek meg a feleségeteket és próbáljátok meg olyannak látni, amilyen 
akkor volt, amikor elkezdtetek udvarolni neki. Utána kerüljétek meg az asz-
talt és csókoljátok meg!
 Majd folytattam a beszédemet és nem gondoltam többet a jószándéku 
tanácsra. Egészen a legutóbbi napokig. Nemrégen ugyanis épp az irodám 
felé tartottam, amikor az utca túloldalán egy férfit láttam meg, aki élénken 
integetett felém. Vártam, amíg át tudott jönni a zebrán.
- Uram - mondta komoly hangon - szép kis ügybe kevert.
- Én? Magát?
- Igen, ön!
- De hiszen én nem is ismerem. Kicsoda ön tulajdonképpen?
- Annak semmi köze a dologhoz, hogy ki vagyok. De szép kis históriába 
kevert.
- De hogyan? Miért?
Még mindig halálosan komolyan nézett rám:
- Nem emlékszik, hogy mit mondott West Hamben a férfi-összejövetelen? 
- kérdezte.
- Dehogynem.
- Jó, én is ott voltam, és nem emlékszik már, hogy mit mondott?
Gondolkoztam.
- Azt hiszem, hogy Isten szeretetéről beszéltem.
- Igen. És nem emlékszik már, hogy még mit mondott?
Ez már nem jutott eszembe, és meg is mondtam neki.
- Nem emlékszik, hogy azt mondta, menjünk egyenesen haza és jól nézzük 
meg a feleségünket?
- Ja, igen, most jut eszembe, de ez okozta volna a bajt?
- Igen, ugyanis megtettem.
- És mi történt?
- Először még valamit el kell mesélnem önnek. Tehát amikor kijöttünk az 
összejövetelről, egy páran ott ácsorogtunk és azt mondtuk, hogy igaza van, 
otthon kell elkezdeni. Nem mondtam a többieknek, mit határoztam el, de 
azt gondoltam, hogy hazamegyek és megteszem, amit mondott. Tehát ahe-
lyett, hogy még sokáig beszélgettünk volna, mint általában, és a beszédet 
és az igehirdetőt kritizáljuk, rögtön hazamentem, és amikor hazaértem, a 

tea már kész volt. Tehát leültem és jól megnéztem a feleségemet.
 Uram, micsoda megrázkódtatás! Megpróbáltam ugyanis elképzel-
ni, milyen csinos volt akkoriban, amikor elvettem feleségül. Sok mindent 
ígértem neki, és keveset vagy semmit nem tartottam meg belőle. 14 éven 
keresztül csak csalódások, gondok, szegénység és munkanélküliség jutott 
neki velem együtt, és sok szívtelenséget is kapott tőlem. Mindez nyomot 
hagyott az arcán, ezért döbbentem úgy meg.
- És - kérdeztem - mi történt aztán?
- Aztán felálltam, megkerültem az asztalt és megcsókoltam. De ő csak hát-
rált, és pofonütött.
- És mit tett ön?
- Uram, ebben a pillanatban eszembe jutott, hogy egy másik alkalommal azt 
mondta, hogy tartsuk oda a másik arcunkat is, ezért még egyszer megcsó-
koltam. Még egy pofont kaptam és feleségem így szólt:  -  Mi történt veled?
 Megpróbáltam elmondani, mit mondott nekünk az összejövetelen 
- mindenre már nem emlékeztem, de a gyerekek is hallották,és most el 
akartam önnek mondani. Újra elkezdtük szeretni egymást, az egész csa-
lád. A kicsik most újra járnak vasárnapi iskolába, és a feleségemmel mi is 
olyanok vagyunk, mint a gyerekek, mert mindketten szeretjük Istent. Uram, 
jó tudni, hogy Isten megbocsátott, és mi is megbocsátottunk egymásnak. 
Biztosíthatom, szükségem volt rá, mert jó asszony a feleségem.
 Ezt a történetet három oldalról hallottam, az apától, az anyától és 
a legidősebb fiútól. Kikérdeztem a gyereket a részletekről, és elmesélte, 
hogy amikor apja ‚sokkot’ kapott, az első hatás hihetetlen csodálkozás volt. 
- Még sohasem láttam, hogy az apám megcsókolja anyámat. Egyszerűen 
nem akartam elhinni. Nem tudtam, mi történt vele. De amikor anyám pofon 
ütötte, és ő nem ütött vissza, majd hanyatt estem.
 Megdöbbenését meg tudtam érteni.
- Igen? És utána mit gondoltál?
- Tudja, hallottam, hogy mit mondtak, és ha már akkor megtettem volna, 
amit ma megtettem (szívét és életét egészen komolyan Istennek adta), ak-
kor, azt hiszem, nagyon sok keserűséget megspórolhattam volna magam-
nak.

G.F.Dempster - Evangéliumi életképek
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Csak a pap részeit érintő, de szembetűnő változások továbbá:
C.  A latin eredetit követve az új magyar fordítás szerint a pap a követ-
kezőképpen vezeti be a Felajánló könyörgést: „Imádkozzatok testvéreim, 
hogy az én áldozatom és a tiétek kedves legyen a mindenható Atyaisten 
előtt.” A hívek válasza változatlan.

 Ez a szövegmódosítás („áldozatunk” helyett „az én áldozatom és a tié-
tek”) segít megértenünk, hogy papok és hívek Isten egy és ugyanazon Nép-
ének tagjaiként, de mégis, szolgálatunk szerint különböző módon veszünk 
részt a Szent Liturgiában.
 A keresztségben mindannyian részesültünk az általános papság mél-
tóságában és küldetésében, melynek erejéből életünk áldozatát és szívünk 
imádságait, szándékait hozzákapcsolhatjuk Jézus Krisztusnak az oltáron 
megjelenő áldozatához.
 Ugyanakkor lényeges, hogy a szolgálati papságra felszentelt személy 
áldozata a hívek áldozatától különböző, hiszen ő a Szentmisében Krisztus 
személyében (in persona Christi) van jelen és mutatja be az Atyaistennek az 
Eucharisztiában Krisztus egyetlen megváltó áldozatát.

 2. A Szentáldozás szertartásában az Eucharisztia felmutatásakor – 
szintén a latin formula hűségesebb fordításával – a pap így szól: „Íme, az Is-
ten Báránya, íme, aki elveszi a világ bűneit. Boldogok, akik meghívást kaptak 
a Bárány lakomájára.” A válasz ebben az esetben is változatlan marad.
A korábbi formula („boldogok, akiket meghív asztalához Jézus, az Isten Bá-
ránya”) is helyes, hiszen az Eucharisztiában ahhoz az asztalhoz járulunk, 
ahová Jézus hív bennünket.
 Azonban az új megfogalmazás – mely a latin eredetinek szó szerinti 
fordítása – közvetlenebbül felidézheti bennünk a Jelenések könyvének sza-
vait: „Boldogok, akik hivatalosak a Bárány menyegzős lakomájára!” (Jel 19,9). 
A Szentmise maga a Bárány lakomája: visszautal a szabadulás emlékeze-
tére elköltött ószövetségi bárány-vacsorára, és Jézus Krisztus, az Isten ér-
tünk feláldozott Bárányának húsvéti áldozatát jeleníti meg.
 Az Eucharisztia menyegzős lakomának is mondható: ekkor lép frigyre 
Krisztus és az Ő menyasszonya, az Egyház. Az ártatlan és tiszta áldozati 
Bárány értünk adott Testéből és értünk kiontott Véréből való részesedés 
szabadított meg minket is a bűntől, és nyitotta meg számunkra az Istennel 
való lelki egyesülés útját.

Liturgikus változások
az új Misekönyvhöz kapcsolódóan

 Hamvazószerdától, Nagyböjt kezdetétől templomunkban is beve-
zetésre kerül a Római Misekönyv új kiadása. Az tavalyi évben megjelent 
magyar nyelvű fordítás segíthet bennünket, hogy a Katolikus Egyház egé-
széhez kapcsolódva, még gazdagabb legyen a liturgikus imádságunk, és 
gyümölcsözően kapcsolódhassunk be a Szentmise ünneplésébe, mely az 
Egyház, és így plébániai közösségünk életének is valódi csúcsa és forrása.
Elsősorban a következő, mindenkit érintő változásokra szeretnénk felhívni 
a Testvérek figyelmét:

 1.  A Szentmisén való a liturgikus testtartásunknak (állás, ülés, térdelés, 
meghajlás, stb.) nagy jelentősége van, hiszen ezáltal egész emberségünk, 
így testi valóságunk is bevonódik az istentiszteletbe, része lesz a liturgiá-
nak, ahol keresztényként különösen is azt ünnepeljük, hogy Jézus Krisz-
tusban az Isten testben jött el, és látható, megfogható formában maradt 
velünk az Eucharisztia szent színei alatt.
 Ezért templomunkban szeretnénk a világegyház általános gyakorla-
tához jobban igazodni. E szerint változtatunk a szentmise bevezető részé-
ben:

A.  Állunk a Bevezető ének (Introitus) elejétől a megszokott módon, de 
nem ülünk le a Bűnbánati rész után, hanem állva maradunk egészen a 
Bevezető könyörgés végéig, és csak utána ülünk le.

B.  A bűnbánati imában az eredeti, latin szöveghez igazodva elmarad 
Szűz Mária neve előtt a „szeplőtelen” jelző említése. Ezentúl mindnyájan 
így imádkozunk: „[…] kérem ezért a boldogságos, mindenkor (szeplőtelen) 
Szűz Máriát, az összes angyalokat és szenteket […]”.
Fontos hogy világosan lássuk, hogy ez a változtatás pusztán az imádság 
fordításában jelent az eddigiekhez képest különbséget, semmiképpen 
sem érinti és csorbítja hitünk igazságát, miszerint a Szent Szűz szeplő-
telenül fogantatott, és a bűn minden szeplője nélkül élte egész emberi 
életét.
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 Az apa kinyitotta a csomagot. A fiáról készült portré volt, amit a fi-
atalember festett. Csodálta, hogy a katona mennyire meg tudta ragadni a 
fia személyiségét. Az apa szemei megteltek könnyel. Megköszönte neki a 
képet, és felajánlotta, hogy kifizeti.
- Óh, nem uram, soha nem tudom visszafizetni, amit a fia értem tett. Ez 
ajándék.
 Az apa jól látható helyre akasztotta a portét, így ha látogatók jöttek, a 
fiáról készült kép volt az első, amit megmutatott nekik a kollekcióból. Né-
hány hónappal később az ember meghalt. Sor került a képek elárverezé-
sére. Sok befolyásos ember összegyűlt, és izgatottan várták, hogy megve-
hessék az értékes képeket a saját gyűjteményükbe. A fiúról készült kép az 
emelvényen volt. Az árverésvezető kopogtatott a kalapáccsal.
- Az árverést ezzel a képpel kezdjük. Ki akarja megvenni ezt a képet?
Kiáltott valaki hátulról.
-Látni akarjuk a híres képeket. Hagyja ezt!
Az árverésvezető azonban hajthatatlan maradt.
- Mennyi a kikiáltási ára ennek a képnek? Ki kezdi el az ajánlást? 100$-ért, 
200$-ért?”
Egy másik hang mérgesen kiáltotta.
- Nem azért jöttünk, hogy ezt a képet nézzük! Mi Van Goghot, Rembrandtot 
akarunk! Gyerünk már az igazi képekkel!
De az árverésvezető tovább folytatta.
- A fiú, a fiú. Kinek kell a fiú?
Végül egy ember szólalt meg a terem hátuljából. Ő volt hosszú ideig az em-
bernek és fiának kertésze.
- Elviszem 10$-ért.
Szegény ember lévén, az volt minden, amit fel tudott ajánlani.
- Ki ajánl érte 20$-t?
- Adja neki oda 10$-ért! Nézzük a mestereket!
-10$ az ajánlat. Ki ad érte 20$-t?
A tömeg kezdett mérges lenni. Nem akarták ezt a képet. Sokkal értékesebb 
festményeket szerettek volna a gyűjteményükbe. Az árverésvezető csapott 
a kalapáccsal.
- Először, másodszor, eladva 10$-ért.
Egy ember a második sorból közbekiáltott.
- Gyerünk már a többi képpel!
Az árverésvezető letette a kalapácsot.

 3. Változások a miseszövegben:
Imádkozzatok, testvéreim,
hogy az én áldozatom és a tiétek
kedves legyen a mindenható Atyaisten előtt.

***

Üdvözítőnk parancsára és isteni tanítása szerint így merünk imádkozni:
Mi Atyánk…
…
Az Úr békéje legyen veletek mindenkor. 
H: És a te lelkeddel.
Engesztelődjetek ki szívből egymással!
H: Legyen békesség köztünk mindenkor.

***

Íme, az Isten Báránya,
íme, aki elveszi a világ bűneit.
Boldogok, akik meghívást kaptak a Bárány lakomájára.

Mese, nem(csak) gyerekeknek

Árverés
 Egy vagyonos ember és a fia különleges művészi alkotásokat gyűjtöt-
tek. Sok érték megtalálható volt a gyűjteményükben Picassótól-Raphaelig. 
Gyakran leültek együtt és csodálták a nagyszerű munkákat.
 Mikor a vietnami konfliktus kitört, a fiú elment a háborúba. Bátran 
életét adta, mikor megmentett egy másik katonát. Amikor az apa megtudta, 
mélyen gyászolta egyetlen fiát. Hónapokkal később, épp Karácsony előtt 
kopogtattak az ajtón. Egy fiatalember állt az ajtóban, hatalmas csomaggal 
a kezeiben. Így szólt:
- Uram Ön nem ismer engem. Én vagyok az a katona, aki a fiának köszön-
heti az életét. Aznap sok embert mentett meg. Éppen engem vitt biztonság-
ba, mikor egy golyó szíven találta, és ő azonnal meghalt. Gyakran beszélt 
nekem Önről és a művészet iránti szeretetéről. - A fiatalember felemelte a 
csomagját. - Tudom, hogy ez nem nagy valami. Nem vagyok nagy művész, 
de azt hiszem, a fia szeretné, ha ezt megtartaná.
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De békességet nem ábrázolt ez sem, nekiállt hát, hogy tovább keressen.

Rajzolt virágot, csöndes téli tájat, békésen legelésző birkanyájat.
A papírkosár lassan tele lett, s közben be is esteledett.

Ám az este sem volt békés,
messziről hallatszott a mennydörgés.

Vihar közeledett, az ég rengett,
a festő az ablaknál töprengett.

Nézte a szélben sodródó leveleket, a villámokat, mik átjárták az eget.
A ház előtti tölgy recsegve hajlongott, kövér esőcseppek verték az ablakot.

A festő nem tudta, tovább hogyan legyen,
Istent kérte hát, hogy csodát tegyen.

Tekintete ekkor ismét a fára esett,
s ott meglátta, amit egész nap keresett.

A fa egyik vastag benső ágán, úgy a fának szíve táján,
a viharról szinte mit sem sejtve, ült egy madár, fejét szárnya alá rejtve.

Nyugodtan aludt, miközben zengett az ég.Ez hát az igazi békesség.
„Uram, te megmutattad békességedet!”

- szólt a festő, és nem tévedett.
Csodálatos isteni békesség ez,

mit a viharban alvó madár jelképez.
A világ legyen bármily nyugtalan,

ha szívünkben Isten békessége van.
Ő minden gondot vállára vesz,

s bennünket szabaddá, békéssé tesz.
Az Ő békessége tökéletes,
minden félelemtől mentes.

Sék Gusztáv

Krónikák

Pásztorjáték - másképp
Szereplők: A nézők
 Az utolsó Karácsony-este rendhagyó módon minden vállalkozó szelle-
mű embernek lehetőséget adott, hogy tevékeny részese legyen a csodának. 
Játékmesterünk ügyes kézzel, jó érzékkel választotta ki szereplőit és autenti-
kus narrációval vezette végig őket a történelem kanyargós ösvényein. Helyen-

- Az aukciónak vége.
- Mi lesz a festményekkel?
- Sajnálom. Mikor felhívtak, hogy levezessem ezt az aukciót, elárultak ne-
kem egy titkot, mely a végakaratban feltétel volt. Egészen eddig nem mond-
hattam el. Csak a fiú portréja volt eladó. Aki azt megveszi, az örökölheti az 
egész vagyont, beleértve a festményeket is. Az, aki elviszi a fiút, megkap 
mindent.

Isten is nekünk adta az Ő Fiát kb. 2000 évvel ezelőtt, hogy értünk meghaljon 
a kereszten. Hasonlóan az árveréshez, az üzenet ma is ugyanaz. A Fiú, a 
Fiú, ki viszi el a Fiút? Hiszen akié a Fiú, az megkap mindent vele együtt.

Vers (ima)

Nagycsütörtök
Ha egyet kellene választanom szenvedésed relikviái közül,
éppen azt a mosdótálat választanám, tele piszkos vízzel.

Bejárnám a világot azzal az edénnyel,
minden láb mellett magamra kötném a vászonkendőt,

a legmélyebbre hajolnék, soha nem emelve tekintetemet a lábikra fölé,
hogy ne tegyek különbséget barát és ellenség között,

hogy megmossam a lábát a csavargónak, 
a hitetlennek, a kábítószeresnek, a fogvatartottnak, a gyilkosnak,

annak, aki nem köszön nekem többet, annak, akiért soha nem imádkozom, 
csendben...,

hogy mindenki megértse az enyémben a Te szeretetedet
Madeleine Delbrêl

A békesség
Egy festőt egyszer arra kértek,

rajzolja le a békességet.
A feladat egyszerűnek látszott, s ő nyomban neki is látott.

Rajzolt tengert, széltől mentesen, rajta egy hajót, mely állt csöndesen.
Utasa mind lusta álomba merült, s a kép összegyűrve a szemétre került.

Nem békesség volt a papíron, hanem szélcsend és unalom.
Aztán újabb rajzba kezdett, s egy szundító öreg bácsit festett.
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a táncházban). Gyerekek nagy örömére lehetett arcfestést is kérni, nagy bána-
tunkra nem délelőtt volt farsang, így viszonylag rövid ideig lehetett csak élvez-
ni a gyönyörű, művészi kivitelű arcfestéseket, melyeket Bella Orsi készített. 
Úgy láttam mindenki nagyon jól érezte magát az estébe nyúló programon, bár 
sajnos sokkal kevesebben vettek részt, mint a járvány előtti időkben, pedig 
nagy kincs gyerekeknek és felnőtteknek egy jól megszervezett, vidám mulat-
ság jó közösségben.

Sárközy Holler Ágnes

ként csípős humora fellebbentette a történetről a komolyság fátylát, hogy a 
szívünk is könnyű legyen, amikor örömünnepet ülünk. A kísérő zenész csapat 
profi hangzásvilágot varázsolt a mesés hangulathoz, a bátor szereplők pedig 
majdnem ellopták a show-t találékonyságukkal.

Klári 

Véradás
 Idén is sikeresnek mondható az év első szervezett programja. A véradá-
son igen sokan megjelentek. Annak ellenére, hogy idén a közösségünkből csak 
csekély létszámmal büszkélkedhetünk, a környékről és a rendszeres véradók 
köreiből sokan (63 fő) adakoztak. Azt gondoljuk, hogy ez az esemény is lehet 
egy apostoli küldetés, hiszen, ha valaki az „idegenek” közül bátorkodik egy kis 
virslire és teára elfogadni a meghívásunkat, akkor kedves, vendégszeretettel, 
érdeklődéssel és kedves szavakkal - jó emlékekkel a szívében távozhat.

Plébániai farsang
 Nagy örömmel vettük a hírt, hogy több év kihagyás után idén újra lesz 
plébániai farsang. Izgalmunkat még fokozta, hogy előző napi iskolás farsang 
nem sikerült olyan mulatságosra, mint reméltük, így kicsit féltünk egy újabb 
kudarctól. Aggodalmunk alaptalannak bizonyult a szervezés ismét csodálatos 
volt, nem „önerőből” kellett mulattatnunk magunkat, remek előadók gondos-
kodtak a vidám hangulatról. A délután Horti Zoltán meséjével indult, a történet 
nemcsak nagyon humoros volt, hanem igazán interaktív is, apránként bevonva 
a mesébe gyerekeket és felnőtteket egyaránt, Bella Péter zenei kíséretével. A 
mese végére nézőkből észrevétlenül szereplőkké váltunk.
 Következő program egy rövid vetélkedő volt Antal atya vezetésével, 
vicces és komoly feladatok váltakoztak Petőfi Sándorral kapcsolatban. Fel-
idéztük Petőfi verseit, melyeket néhányan talán középiskolás korunk óta nem 
olvastunk, hallottunk, de arra is fény derült, kik a plébániai közösség Petőfi 
szakértői. A vetélkedő fáradalmait kipihenhettük virsli vacsora és sütizés köz-
ben.
 Estefelé több lehetőség is várt a farsangozókra, a bátrabbak mold-
vai táncokat tanulhattak Szente János és lánya vezetésével, szintén Bella 
Péter zene kíséretére. Táncolás után sok értékes információt kaphattunk a 
táncházmozgalom kialakulásáról, alapítóiról. Ezzel párhuzamosan több sza-
bad program is volt, felnőtteknek volt lehetőségük beszélgetni, kikapcsolódni, 
fiúk társasjátékoztak (bár őket nagy örömmel láttuk volna a páros táncoknál 
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